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Kære Mette Annelie Rasmussen, MB 
 
På vegne af vicedirektør Lone Byskov, Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold, fremsendes hermed 
svar på dine spørgsmål stillet den 5. august 2021, vedrørende træfældning i Vanløse og Hans Tavsens Park. 
 
 
Med venlig hilsen  

Camilla Kuhlmann Dam 
Administrativ medarbejder 
Afdelingssekretariatet 
_________________________________________ 
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Besvarelse vedrørende fældning af træer i forbindelse 
med klimaprojekter i hhv. Hans Tavsens Park og i 
Vanløse 

Medlem af Borgerrepræsentationen Mette Annelie Rasmussen (R) har 

5. august 2021 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

1. Hans Tavsens Park, ca. 58 træer fældes for klimasikring - er der 

en mulighed for, at dette ikke sker? 

 

2. Vanløse: fire 80 år gamle robinietræer fældes for klimaprojekt. 

Jeg forstår at projektet udføres på privat fællesvej men at en 

løsning for, at træerne ikke fældes kunne være, at Københavns 

Kommune udlånte plads ved den bemandede legeplads og 

fortovet ved Nørager Plads eller et andet nærliggende sted, for 

en kortere periode. Er det en mulighed? Hvad ville det kræve 

for, at dette udlån kunne ske? og er det muligt at hastebehandle 

mit spørgsmål, da tiden er en vigtig faktor såfremt vi ønsker at 

bevarer de 80 år gamle træer - hvilket er hensigten med 

henvendelsen til forvaltningen. https://vanloseliv.dk/artikel/80-

%C3%A5rige-tr%C3%A6er-f%C3%A6ldes-for-at-g%C3%B8re-

plads-til-containerby-i-forbindelse-medklimaprojekt-det-giver-

ingen-

mening?fbclid=IwAR1Kirfz6wtu7zDEdFVCNqOXB2Fdwo3gSH

oa7kyS0pKhIj5dEciq06cgjJ4 [Linket er ikke længere aktivt] 

 

Svar 

 

Ad 1) 

Det er korrekt, at der i Hans Tavsens Park i forbindelse med etableringen 

af skybruds- og byrumsprojektet ‘Nørrebro Sjælen’ skal fældes ca. 60 

træer. Det sker for at etablere et terræn, der kan rumme 7.000 m3 

skybrudsvand på overfladen og dermed hindre, at skybrudsvandet ved 

en 100 års-hændelse skaber oversvømmelser i kældre mv. i 

lokalområdet.  

 

I udarbejdelsen af projektet har forvaltningen og rådgiverteamet 

arbejdet ud fra et ønske om at minimere antallet af træer, der skal 
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fældes, og især begrænse fældning af større træer. Blandt de 60 træer 

er der derfor relativt få store træer, mens de fleste er mindre træer. Til 

gengæld plantes ca. 268 træer af varierende art og størrelse i 

projektområdet, heraf de fleste i parken, så Hans Tavsens Park 

fremadrettet kommer til at fremstå betydeligt mere naturpræget og 

biodivers.   

 

I forbindelse med, at projektforslaget skal til politisk behandling i 

slutningen af 2021, vil Teknik- og Miljøudvalget blive præsenteret for 

blandt andet et regnskab over træer, der fældes og etableres i projektet. 

 

 

Ad 2) 

Klimprojektet i Vanløse udføres af HOFOR i samarbejde med den 

private grundejerforening Vanløse Haveby. Kilmaprojektet inkl. areal til 

containere ligger på grundejerforeningens matrikler. Teknik- og 

Miljøforvaltningen har 9. august 2021 været i kontakt med 

grundejerforeningen, som oplyser, at de har rettet henvendelse til 

Vanløse Liv på baggrund af en artikel, hvori projektet omtales, jf. link 

som ikke længere er aktivt. De oplyser, at de rettede henvendelse til 

avisen, fordi artiklen indeholdt en række urigtige informationer, og 

Vanløse Liv valgte derfor at trække artiklen tilbage.  

 

Grundejerforeningen oplyser overfor forvaltningen, at de fastholder 

projektet, herunder placering af containerby, i dets nuværende form. Da 

projektet udføres på privat grund, er Teknik- og Miljøforvaltningen ikke 

myndighed på området. Forvaltningen har ikke mulighed for at stille 

andre arealer til opstilling af containere til rådighed uden forudgående 

ansøgning fra grundejerforeningen. 

 

Hvis du har spørgsmål til klimaprojektet, er du velkommen til at rette 

henvendelse til HOFOR på hofor@hofor.dk. 

 
Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-teknik-

og-miljøudvalget. 

 

Med venlig hilsen 

Lone Byskov 

Vicedirektør 

Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 
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